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احسان عبدي پور در نشست خبري فيلم »ميجر« در جشنواره جهاني فجر: 

بسيار متأثر از سهراب شهيد ثالث و امير نادري هستم

    سینما

قادر آشنا در رونمايي از كتاب صوتي »خستگي ناپذير«: 

آنچه نياز امروز جامعه ماست، مكتب ابوترابي است

   علي موحد
امروز نياز به تبليغ و ترويج مكتب ابوترابي و قاس�م سليماني 
داريم؛ آنهايي ك�ه عيب ها را مي پوش�انند و خوبي ها را بيان و 
عي�ان مي كنند. اين جمله ارزش�مند حاج آق�ا ابوترابي با اين 
مضمون كه »پاك باش و خدمتگزار« در همه جوامع معنا دارد.

قادر آش��نا، مديركل مرك��ز هنره��اي نمايش��ي وزارت فرهنگ و 
ارش��اد اس��لامي با بیان اين مطلب در س��الروز ارتحال آزاده نستوه 
حجت الاسلام والمس��لمین ح��اج س��یدعلي اكبر ابوترابي ف��رد و 
يادبود ش��هداي گرانق��در آزاده، در آيین رونماي��ي از كتاب صوتي 
»خستگي ناپذير« با بیان اينكه از حاج آقا ابوترابي صحبت كردن خیلي 
سخت است، گفت: او يك فرد نبود، يك مكتب و يك انديشه بود. آنچه 
نیاز امروز جامعه ماست، مكتب ابوترابي است. امروز جامعه ما به شدت 
به همدلي و همراهي در كنار لطاف��ت و مهرباني نیاز دارد. اين جمله 
ارزشمند حاج آقا ابوترابي با اين مضمون كه »پاك باش و خدمتگزار« 
در همه جوامع معنا دارد، همانطور كه عدالت همیشه مقدس است. 

وي ادامه داد: چه مي شود كه برخي انسان ها همچون سیدعلي اكبر 
ابوترابي و سردار سلیماني، تك ستاره مي ش��وند؟ به نظر مي رسد 
اخلاص، پاس��خ اين پرس��ش اس��ت. اخلاص، صداق��ت و تواضع 
ابوترابي مثال زدني بود و در هر كاري جز رضاي خدا را نمي ديد. در 
مكتب او، دافعه حداقل ممكن و جاذبه حداكثر بود. ما امروز چقدر 
توانسته ايم به پاك دس��تي، تواضع و فروتني ايشان برسیم؟ ما به 
مكتب، پاك دستي و پاك سرشتي ابوترابي نیاز داريم. اكنون مشكل 
ما مسئولان اين كشور، اين است كه بین خداوند و خودمان فاصله 

انداخته ايم و به تبع آن بین ما و مردم نیز فاصله ايجاد شده است. 
آش��نا اظهار كرد: نس��ل جوان از دفاع مقدس اين را دريافته كه ما 
براي فرار از مشكلات خانوادگي و روزمره خود به جبهه پناه برديم! 
در حالي  كه همه ما ب��راي حضور در جبهه، شناس��نامه هايمان را 
دستكاري مي كرديم. مشكل اين است كه درست الگوها را شناسايي 
نكرده و به جامعه معرفي نكرده ايم. مديران ما چه اندازه با ابوترابي و 

سیره و منش او آشنايي دارند؟
مديركل مركز هنرهاي نمايش��ي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، 
افزود: امروز نیاز به تبلیغ و ترويج مكتب ابوترابي و قاسم سلیماني 
داريم؛ آنهايي كه عیب ها را مي پوش��انند و خوبي ها را بیان و عیان 

مي كنند. 
»خس��تگي ناپذير« روايت مرح��وم ابوتراب��ي از دف��اع مقدس و 
ش��خصیت هاي برجس��ته  آن دوران به قلم عبدالمجید رحمانیان 
است كه از سوي انتش��ارات پیام آزادگان به چاپ رسیده و سماوا 
نس��خه صوتي آن  را با خوانش و صداي مهدي طهماس��بي تولید 

كرده است.

    رونمایی

نوید پارسا      دیده بان 

 احمدرضا احمدي 
در بيمارستان بستري شد

احمدرضا احمدي، شاعر به دليل مشكل قلبي در بيمارستان 
بستري شد. 

به گزارش »جوان« ماهور احمدي، دختر احمدرضا احمدي در 
صفحه اينستاگرامي اين شاعر خبر از بستري شدن پدرش در 

بیمارستان داد. 
او در يادداش��تي درباره شرح حال پدرش نوش��ت: احمدرضا 
احمدی در بیمارستان بستري ش��د. بابا چند روزي پاش ورم 
ش��ديد داش��ت، دكتر داروهاش رو تغییر داد، ولي بهتر نشد. 
ديشب با دكتر تماس گرفتیم و گفت بايد سريع بستري بشه. 
ساعت 11ديشب در سي سي يو بس��تري شد. مشكل از باتري 
قلبه كه ضعیف شده و عملكرد قلب رو پايین آورده و در نتیجه 
كلیه درس��ت كار نمي كنه. طي چند روز آين��ده باتري عوض 
مي شه. دوستان خوبم حتماً شما رو در جريان وضعیت بابا قرار 
میدم. نگران نباشید و مثل همیشه دعا ها و انرژي هاي خوبتون 

رو شامل حال بابا كنید.
.......................................................................................................

 وعده سازمان سينمايي 
براي حمايت از 5متقاضي اكران

معاون ارزشيابي و نظارت سازمان سينمايي درباره حمايت از 
فيلم هايي كه مي خواهند اكران شوند، توضيحاتي ارائه كرد. 
سعید رجبي فروتن، معاون ارزشیابي و نظارت سازمان سینمايي 
درباره حمايت سازمان سینمايي از پنج فیلمي را كه قصد اكران 
فیلم با حمايت سازمان سینمايي دارند، به باشگاه خبرنگاران 
ج��وان، گفت: با توج��ه به آخري��ن مصوبه كارگروه س��ازمان 
سینمايي تا زماني كه فیلم هاي اكران نوروزي روي پرده باشند، 

از تسهیلات مصوب برخوردار خواهند بود. 
در جلسه كارگروه، مصوبات تازه اي با توجه به مقتضیات موجود 

سینما ها و فیلم هاي داوطلب احتمالي اتخاذ شد. 
وي تصري��ح كرد: به نظر مي رس��د ب��ا ادامه طرح سراس��ري 
واكسیناس��یون و همچنین پخش تیزر فیلم هاي س��ینمايي 
از ش��بكه هاي مختلف تلويزيوني، به مرور وض��ع بهتري براي 
560 سالن سینماي كشور رقم بخورد. اتفاقات پیش رو انگیزه 
صاحبان فیلم هاي پرمخاطب را براي اكران آثارش��ان تقويت 

مي كند. 
محمدرضا صابري، دبیر و س��خنگوي انجمن سینماداران در 
برنامه اين هفته سینمامعیار از ارسال نامه اي به رئیس سازمان 
س��ینمايي براي حمايت مالي حداقلي از پن��ج فیلم دينامیت 
)مسعود اطیابي(، چپ راست )حامد محمدي(، درخت گردو 
)محمدحسین مهدويان(، انفرادي )مسعود اطیابي( و عروسي 

مردم )مجید توكلي( خبر داد. 
.......................................................................................................

تصويربرداري »طلاق« از مرز ۸۰ درصد عبور كرد

  روايت ابوالقاسم طالبي
از فساد اقتصادي

تصويربرداري س�ريال جدي�د مركز س�يمافيلم با عنوان 
»طلاق« به كارگرداني ابوالقاسم طالبي همچنان ادامه دارد. 
به گزارش »جوان« به نقل ازس��یمافیلم، تاكنون 80درصد از 
صحنه هاي مربوط به مجموعه تلويزيوني »طلاق« به كارگرداني 
ابوالقاس��م طالبي جلوي دوربین رفته اس��ت. سكانس هايي از 
سريال در خارج از كشور تصويربرداري مي شود كه گروه در حال 

بررسي براي نهايي كردن كشور مقصد هستند. 
گروه س��ازنده س��ريال ظرف 10روز گذش��ته س��كانس هاي 
خارجي را در مناطق مختلف تهران از خیابان فرشته تا خاوران 
تصويربرداري كردند و در روز هاي آتي براي ضبط صحنه هاي 

داخلي در غرب تهران مستقر مي شوند. 
پیش تر گروه در حال ضبط سكانس هاي مربوط به دادگاه بود 

كه به اتمام رسید.
 بنابراين گ��زارش، برخلاف آنچه از عن��وان »طلاق« در ذهن 
متبادر مي شود، اين سريال به مس��ائل خانوادگي نمي پردازد 
و موضوع داستان درباره مس��ائل اجتماعي بحث برانگیز و يك 
درام سیاسي است كه به مفاسد اقتصادي مي پردازد. بر اساس 
داستان طرح شده در س��ريال به زودي نام اصلي سريال اعلام 

خواهد شد. 
اين روز ها دكتر ش��اهین فرهنگ، مهرداد ضیايي، حمیدرضا 
هدايتي، فريد قب��ادي و علیرام نورايي به گ��روه بازيگران اين 
مجموعه اضافه ش��ده اند و تدوين اين س��ريال نی��ز به صورت 

همزمان در حال انجام است. 

نويسنده و كارگردان فيلم سينمايي »ميجر« در نشست 
خبري اين اثر عنوان كرد: بسيار از سهراب شهيد ثالث و امير 
نادري متأثر هستم، »ميجر« دكوپاژ به  غايت ساده اي دارد و 
سهم نويسنده از اين فيلم، بيش�تر از كارگردان آن است. 
احسان عبدي پور، نويسنده و كارگردان فیلم سینمايي »میجر« 
در نشست خبري اين فیلم در جشنواره جهاني فیلم فجر با بیان 
اينكه واضح است كه نويسنده در اين فیلم بیشتر سازنده است 
تا كارگردان، گفت: »میجر« دكوپاژ به  غايت ساده اي دارد و از 
منظر كارگرداني تنها در طراحي كاراكتر مي تواند نقش هايي 
داشته باش��د. در ادامه محمود كلاري، مدير فیلمبرداري اين 
اثر سینمايي عنوان كرد: من تجربه همكاري در يك فیلم را با 
احسان عبدي پور داشته ام و آن »میجر« است. اين فیلم، تجربه 
متفاوتي براي من از باب شناخت احسان عبدي پور بود كه فرد 
بسیار دوست داشتني و دوست خوبي است. حمید فرخ نژاد نیز 
از دوستان قديمي من است و به دعوت او در اين كار حاضر شدم. 
او درباره رنگ و نور و تونالیته غالب زرد در »میجر« توضیح داد: 
اين فیلم به لحاظ استاتیك بسیار ساده پرداخت شده است و 
شايد پرداخت رايج س��ینماتوگرافي را ندارد بلكه سعي شده، 
همه چیز واقعي باشد و اگر زيبايي و جذابیتي در كلیت فیلم 
است، به جغرافیاي بوشهر و ويژگي هاي آن برمي گردد. فروغ 
قجابگلي، بازيگر »میجر« نیز توضی��ح داد: وقتي فیلمنامه را 
خواندم، نقشم را بسیار دوست داشتم. از تهیه كنندگي حمید 
فرخ نژاد و محمود كلاري، به  عنوان مدير فیلمبرداري در اين 
كار بسیار خوشحال بودم. همه عوامل پشت صحنه دست به 

دست هم دادند تا كار خوبي شكل بگیرد. 
در ادامه حمید فرخ ن��ژاد عنوان كرد: اين س��ومین فیلم من 
به  عنوان تهیه كننده اس��ت. خاس��تگاه فیلم كه بوشهر بود و 
حضور احس��ان عبدي پور، دو دلیل اصلي من براي پذيرفتن 
تهیه كنندگ��ي فیلم اس��ت. احس��ان عبدي پ��ور را از دوران 
دانش��جويي اش مي شناس��م و نبوغ زي��ادي دارد. همچنین 
ش��خصیت او و خانواده اش و دِيني كه ما همیش��ه نسبت به 
زادگاه خود و جنوب داريم، باعث ش��كل گیري اين همكاري 
شد. متأسفانه جاي اين جنس  آثار در س��ینما مهجور است. 
بیشترِ آثار به تهران محدود مي شوند تا فروش داشته باشند اما 
بضاعت و ظرفیت  شهرستان ها در ساخت آثاري در خور، معمولاً 
مورد توجه قرار نمي گیرد. او افزود: هیچ يك از ما به  جز سینما، 
ش��غلي نداريم و گاهي مجبوريم در برخي فیلم ها بازي كنیم 
تا پول باقي مانده از آنه��ا را در كارهايي مثل »میجر« كه باب 
میل مان است، سرمايه گذاري كنیم. اين بازيگر سینما عنوان 

كرد: سینما اين روزها بیشتر با تجارت و میزان بازگشت سرمايه 
تعريف مي شود. يك بازيگر صاحب اسم و رسم، ترجیحاً همیشه 
كار را نجات نمي دهد بلكه بازيگر درست، اين هدف را محقق 
مي كند، نظیر بازيگران خوب اين فیلم كه با سوژه درست و فهم 

و درك كارگردان نتیجه خوبي را رقم زدند. 
فرخ نژاد ادامه داد: متأسفانه سینماي ما در حال حاضر، سینماي 
نام هاس��ت. من وقتي به كارنامه كاري ام برمي گردم، مي دانم 
گاهي مجبور بوده ام، فیلم هايي بازي كنم تا بتوانم اين جنس 
فیلم ها را بسازم و به احسان گفته ام اگر اين فیلم فروش رفت، 
فیلم بعدي را مي سازيم. عبدي پور بیان كرد: يادم است وقتي 
دانشجو بودم، در حد 400تومن داش��تم و در كلاس محمود 
كلاري ثبت نام كردم و بیش از هر دانشي، منتظر بودم كه او را 
ببینم . مادرم همیشه تیتراژها را كه مي ديد، مي گفت: »احسان 
كي با محمود كلاري كار مي كني؟« و حالا اين همكاري اتفاق 
افتاد. او درباره آش��نايي اش ب��ا حمید فرخ نژاد نی��ز گفت: در 
سال هاي دانش��جويي ام فیلمنامه اي به يك بازيگر دادم كه با 
او همكاري كنم و اين بازيگر حمید فرخ نژاد است و الان كنارم 
نشسته است و با اين عزيزان در فیلم بسیار به من خوش گذشت. 
من عاشق زمان هاي پرت بین پلان ها بودم تا با محمود كلاري 
حرف بزنم. عبدي پور عنوان كرد: من بس��یار متأثر از سهراب 
شهید ثالث و امیر نادري هستم و يادم است يك هفته كه مرور 
فیلم هاي شهید ثالث بود، با سختي خودم را از بوشهر به تهران 
رساندم. كلاري نیز درباره استفاده از لوكیشن هاي بكر بوشهر 
و شهرهايي غیر از تهران، در ارتقاي زبان بصري سینما عنوان 
كرد: بسیاري از مناطق ايران جذابیت هاي بصري خود را دارند، 
بوشهر نیز بسیار جذاب و نمونه اي استثنايي است. من سه بار به 
آنجا سفر كرده بودم و هیچ مرتبه اي مثل اين بار كه با تغییراتي 
نسبت به سفرهاي قبلي من همراه بود، جزئیات را نديده بودم. 

ذات شهر و منطقه بوشهر، هنوز حفظ شده است.

حضرت زهرا)س(:

 كس�ي كه عبادت هاي خالصانه 
خود را به س�وي خدا فرس�تد، 
پروردگار بزرگ برترين مصلحت 
را به سويش فرو خواهد فرستاد. 

)بحار الانوار، ج 7۰، ص 249(

 تارخ: پس از ابن سينا 
قرار بود 13 شخصيت تاريخي سريال شوند كه نشد!

ش�بكه2 س�يما تصمي�م گرف�ت درب�اره 13ش�خصيت 
بوس�هل  بيرون�ي،  ابوريح�ان  س�ينا،  بوعل�ي  مث�ل 
قس�متي   13 رازي13س�ريال  زكري�اي  و  مس�يحي 
بس�ازد اول�ي س�اخته ش�د ول�ي ادام�ه پي�دا نك�رد!

امین تارخ، بازيگر پیشكسوت سینما و تلويزيون با بیان اين مطلب 
در سیزدهمین درس گفتارها درباره  بوعلي سینا در مورد بازي در 
نقش اين دانشمند ايراني گفت: كارگردان سريال ابن سینا با من 
دوست، همكلاس و همدوره بود. كیهان رهگذار كه اكنون در قید 
حیات نیست مايل بود بوعلي سینا را من بازي كنم، زيرا معتقد بود 
هر آنچه تصوير از ابن سینا نقاشی شده شباهت زيادي با چهره من 
داشت. وي ادامه داد: شبكه2 س��یما )زماني كه دو شبكه بیشتر 
نداشتیم( تصمیم گرفت درباره 13ش��خصیت مثل بوعلي سینا، 
ابوريحان بیروني، بوسهل مسیحي و زكرياي رازي13سريال 13 
قسمتي بسازد اولي ساخته شد و طبق معمول ديگر شخصیت ها 
هرگز ادامه پیدا نكرد، زيرا رئیس صدا و س��یما عوض شد و مدير 

جديد روي كار آمد و مجموعه ها ادامه پیدا نكرد. 
تارخ افزود: پیش از اين در سريال س��ربداران با كیهان رهگذار هم 
همكاري داشتم و من نقش شیخ حس��ن جوري را بازي مي كردم. 
دوران شیرين كاري و حرفه اي داشتیم و مفتخرم كه اين نقش را كه 
يك شخصیت ملي، حكیم، معلم، طبیب و شخصیت استثنايي و نابغه 
است، من بازي كردم، زيرا اين افتخار نصیب هر بازيگري نمي شود. 
چیزي كه براي من مهم و براي كیه��ان رهگذار حیاتي بود اين بود 
كه اگر قرار باشد سراغ شخصیت هاي علمي و فرهنگي و شخصیتي 
كه اهل حكمت و علم سیاس��ت است برويم، س��ريال ممكن است 

پربیننده نباشد، بنابراين تركیبي از زندگي حرفه اي به اضافه زندگي 
ش��خصي آنها مي تواند مخاطب را جذب كند. وي افزود: چند نكته 
درباره شخصیت بوعلي سیناست كه در كتاب زيدان هم به فراواني 
درباره اش صحبت مي شود؛ اينكه اهل علم و هنر همیشه به دنبال 
آزادي در زندان ها مي گردد و اين تقديري بود كه دامن ابن سینا را 
هم گرفت. اين بخش به شكل خلاصه در سريال مشاهده مي شود 
اما بخش سفرهاي بوعلي سینا پراهمیت بود، سفرهاي بسیاري كه 
داشت و اينكه چرا ازدواج نكرد و استنباط نويسنده و كارگردان اين 
بود كه تعريف قصه  آن جذابیت دراماتیك و نمايش��ي داشته باشد. 
چند نكته علمي و طبي در اين سريال وجود داشت كه بسیار زيبا بود. 
تارخ ادامه داد: من يك سوم كتاب »بندي قلعه بیداد« )ابن سینا در 
محبس( نوشته  يوسف زيدان، نويسنده مصري را خواندم، زيرا گرفتار 
فیلمبرداري بودم و توفیق خواندن همه كتاب را نداشتم. نكته اي كه 
در سريال مطرح  شد نقطه نظر بوعلي سینا درباره آب بود كه جمله 

زيبايي نیز براي آن تدارك ديده شده بود.

    تلویزیون

     كتاب

     محمدصادق عابديني
بلندترين مس�تند اجتماعي س�اخته ش�ده در اي�ران، چند روزي 
اس�ت ك�ه از ش�بكه مس�تند س�يما در حال پخ�ش اس�ت. »خط 
باريك قرمز« كه در دو نس�خه تلويزيوني و س�ينمايي توليد شده، 
مس�تندي اس�ت درباره يك گروه از نوجوان�ان زندان�ي در كانون 
اص�لاح و تربيت كه قرار اس�ت ي�ك نماي�ش را اجرا كنن�د. فرزاد 
خوشدست، نويسنده و كارگردان اين مس�تند كه نسخه سينمايي 
آن بارها در جش�نواره هاي داخلي و خارجي تقدير ش�ده است، در 
گفت وگو با »جوان« از س�اخت »خ�ط باريك قرم�ز« و ماجرايي كه 
براي يكی از نوجوانان حاضر در آن مستند رخ داده است، مي گويد. 
پيش از س�اخت »خط باري�ك قرمز« مس�تند »زني كه نام 
ندارد« را ساخته بوديد كه در آن به زندگي و مشكلات زنان 
زنداني در زندان قرچك مي پرداخت، چرا تا اين حد به فضاي 

زندان و مسائل زنداني ها توجه داريد؟
مس��ئله من زندان نیست، مس��ئله من آس��یب هاي اجتماعي است كه 
تبلور منفي آن در زندان است. زندان محل تجمیع آدم هايي با جرم هاي 
مختلف ناشي از آسیب هاي اجتماعي است اما اينكه چرا در »زني كه نام 
ندارد« سراغ زندان قرچك رفتم و در »خط باريك قرمز« به كانون اصلاح 
و تربیت، براي اين اس��ت كه اين دو زندان تفاوت هايي با ديگر زندان ها 
دارند، مثلًا جرائم اقتصادي در زندان اوين بیشتر وجود دارد، كیف قاپ ها 
را فش��افويه مي برند يا زندانیان جرائم مواد مخدر بیش��تر در قزل حصار 
نگهداري مي ش��وند ولي به دلیل تفكیك جنسیتي همه زندانیان زن در 
زندان قرچك و همه زندانیان مرد زير 18 تا 20 س��ال در كانون اصلاح 
وتربیت نگهداري مي شوند. در قرچك مثلًا زني به خاطر برگشت خوردن 
چك زنداني اس��ت و هم بندي اش به دلیل چند فق��ره قتل، براي كانون 

اصلاح و تربیت هم همین طور است، همه جرائم تجمیع شده اند. 
 مراحل ساخت »خط باريك قرمز« يك سال بعد از »زني كه 
نام ندارد« آغاز شد، چطور به ايده مستند جديد رسيديد؟

ايده »خط باريك قرمز« دقیقاً در زمان ساخت »زني كه نام ندارد« شكل 
گرفت، در آنجا زني بود كه از كودكي در زندان بزرگ شده بود، اينكه چرا 

اين اتفاق براي او افتاده ايده اولیه اين كار شد. 
 در جايي گفته بوديد فكر نمي كرديد طرح مستند سرانجام 

به چنين كار بزرگي منتج شود؟!
بله، طرح اولیه من در حد يك صفحه بود. مش��اور من در كار »زني كه نام 
ندارد« استاد كیارس��تمي بود كه از اين طرح استقبال كرد. وقتي طرح را 
نگاه مي كردم، هر چقدر بیشتر عمیق مي شدم، مي ديدم در حال بسط پیدا 
كردن است. يك روز در سالن اصلي تئاتر شهر، با محمد رحمانیان صحبت 
مي كردم، به من گفت كه اين طرح كار ساده اي نیست و حداقل يك سريال 
بلند 30قسمتي مي شود. آن زمان تصمیم گرفتم روي نسخه تلويزيوني كار 
كنم. مشاور من نیز دكتر رضاپورحسین بود كه گفت سراغ »سايكودرام« 
برم؛ »درام تراپي«، »تئاتر درماني«، »موسیقي درماني« و تأثیر هنر درماني 

در آسیب هاي اجتماعي. 
 نسخه تلويزيوني »خط باريك قرمز« چند قسمت است؟

كار 40قس��مت و حداقل بین هزارو600 تا هزارو700 دقیقه اس��ت. من 
همه قسمت ها را در حد مستند سینمايي ديده و براي هر كدام فیلمنامه 

نوشته ام، مثلًا قسمت ششم 56دقیقه است. 
 تفاوت نسخه سينمايي و نسخه تلويزيوني در چيست؟

نسخه سینمايي كاملًا در زندان مي گذرد و اتمسفر آن در آن محیط بسته 
است. مخاطب صرف اتفاقات را مي بیند، اما در نسخه تلويزيوني دوربین 
مستند به بیرون از زندان نیز مي رود و دلايل اتفاقات را موشكافي مي كند. 
نسخه تلويزيوني »مستند داس��تاني« اس��ت. ما روايت داريم و داستان 
داراي قهرماني است كه »توماج دانش بهزادي« است كه مربي تئاتر بچه 
است و در طول مس��تند بارها زمین مي خورد ولي بلند مي شود و دوباره 

جلو مي رود. 
 به دليل موض�وع ملتهب »خ�ط باريك قرمز« مس�تند در 

تلويزيون مميزي شده است؟
بالاخره مديوم سینما و تلويزيون متفاوت است، در تلويزيون با خانواده ها 
مواجه هستیم و بعضي از مس��ائل از جمله الفاظي را كه در زندان به كار 
مي رود نمي توان پخش ك��رد، ولي به جرئ��ت مي توانم بگوي��م در همه 
قسمت هاي پخش شده ش��ايد 10ثانیه ممیزي بوده است. آقاي محسن 
يزدي، مدير شبكه مردانه پاي كار ايستاده و اين براي خودم قابل ستايش 

است و امیدوارم همچنان اين روند ادامه پیدا كند. 
 تأثير آموزش تئاتر و هنر به بچه هاي كانون اصلاح و تربيت 

چطور بود؟ 
معمولاً زنداني ها وقتي از زندان آزاد مي شوند تا مدت ها حتي از خیاباني 
كه زندان در آن است رد نمي شوند ولي شايد براي اولین بار در تاريخ باشد 
كه يك نفر ساعت 5 بعد از ظهر از زندان آزاد شده و ساعت 7:30 فردا صبح 
دوباره به زندان بیايد. يكي از بچه ها كه 17س��اله ب��ود، آنقدر تحت تأثیر 
گروه و به خصوص خانم هنگامه قاضیاني كه در كاراكتر مادر با او تئاتر كار 
مي كرد قرار گرفت كه فرداي آزادي خودش را صبح به زندان رساند كه با 
گروه ساخت مستند دوباره به كانون بیايد. او مي گفت نگاهش به خانواده 

تحت تأثیر آن نمايش تغییر كرده و محبتش بیشتر شده است. 
 در مس�تند يك نف�ر به ج�رم قتل محكوم ش�ده ب�ود، در 
مصاحبه ای كه دو سال پيش داش�تيد از پيگيري كارهاي او 

گفته بود، الان وضعيت پرونده اش چطور است؟
منظورتان »میلاد« اس��ت. او از زندان آزاد شده اس��ت. قاضي شهرياري 
بسیار زياد محبت كردند و پیگیر كار میلاد بودند. يكي از شاكیان پرونده را 
آوردم و مستند را نشانش دادم، گفت اگر میلاد تا اين حد تغییر كرده، من 
رضايت مي دهم و از ديگر ش��اكیان پرونده هم مي خواهم رضايت بدهند. 
میلاد دقیقاً 21خرداد س��ال گذشته از زندان آزاد ش��د، بعد از آن ازدواج 
كرد و به كار خیاطي مشغول شد، اكنون او سرپرست مادر و برادر و خواهر 
كوچك ترش است. همین امروز صبح تلفني باهم صحبت كرديم، به دنبال 
يك فرد خیر است كه ضامن او ش��ود تا بتواند وام ازدواج بگیرد. او تغییر 
كرده و شايد خواست خدا بود كه با شما گفت وگو داشته باشم و به واسطه 

اين گفت وگو خیري پیدا شود و ضامن او شود. 
مجموعه مستند »خط باريك قرمز« پس از موفقیت نسخه سینمايي آن در 
جشنواره هاي داخلي و بین المللي حالا در 40قسمت حدوداً 40 دقیقه اي از 

شنبه هشتم خرداد ساعت 22 روي آنتن شبكه مستند مي رود.

گفت و گوي »جوان« با كارگردان مستند تحسين شده در رويدادهاي سينمايي

 »خط باريك قرمز « 
هم قهرمان دارد هم روايت

مجموعه مستند »خط باريك قرمز« پس از موفقيت نسخه سينمايي آن در جشنواره هاي داخلي و بين المللي 
حالا در 4۰ قسمت حدوداً 4۰دقيقه اي از شنبه ۸ خرداد ساعت 22 روي آنتن شبكه مستند رفته است

»من ترسو نيستم« به چاپ دوم رسيد
 شرمن ماجراي برجام را با جزئيات نوشت

اما طرف ايراني هنوز ساكت است
چ�اپ دوم كتاب »من ترس�و نيس�تم« 
ش�رمن  ون�دي  خاط�رات  ش�امل 
مذاكره كننده ارشد امريكايي با ترجمه 
مهدي خانعلي زاده و ثمانه اكوان منتشر 
ش�د. ناگفته ه�اي ش�رمن از مذاكرات 
برجام در اين كتاب درج ش�ده اس�ت. 
مؤسسه فرهنگي- هنري مركز اسناد انقلاب 
اسلامي چاپ دوم كتاب »من ترسو نیستم« 

شامل خاطرات وندي شرمن، مذاكره كننده ارش��د امريكايي را با ترجمه ثمانه 
اكوان، مهدي خانعلي زاده و زهرا س��اعدي خامنه در ش��مارگان هزار نس��خه، 
305صفحه و بهاي 55هزار تومان منتش��ر كرد. چاپ نخس��ت اين كتاب سال 
98 با شمارگان هزار نس��خه و بهاي 28هزار تومان منتشر شده بود. »من ترسو 
نیستم« ناگفته هايي از روند مذاكرات هس��ته اي ايران و گروه 1 +5 را به تصوير 
مي كشد. وندي روث شرمن، معاون سیاسي وزارت امور خارجه امريكا در دوره  
اوباما و عالي رتبه ترين مقام امريكايي حاض��ر در مذاكرات با ايران بود. او در اكثر 
جلسات با طرف ايراني حضور داشت و روايت هاي جالبي از روند مذاكرات دارد. 
شرمن در كتاب خاطرات خود شرح كاملي از چگونگي طرح و تصويب برجام را 
ارائه مي دهد. مطالعه اين كتاب علاوه بر اينكه مخاطب را در جريان تصويب برجام 
قرار مي دهد، تصويري كامل از چهره سیاستمداران امريكايي را نیز ارائه مي كند، 

از اين رو مطالعه اين كتاب براي سیاستمداران نیز مفید است.


